

Bahrain Cheque Truncation System (BCTS)

Seeking the customers' and clients' satisfaction and convenience, the Central Bank of Bahrain (CBB) with cooperation from the BENEFIT Company and all the commercial banks in Bahrain will implement the new Bahrain Cheque Truncation System (BCTS) in order to speed up the cheque processing and clearing and bring it to ONE business day.

Accordingly, customers/clients have the right to clear their cheques as shown below:

Bahrain Cheque Truncation System

Regular Session:

- Cheques cleared in this session are FREE.
- Customers can deposit their cheques up to 11:30 am; and will receive their funds in the same deposit day by 3:00 pm.
- Customers depositing their cheques after 11:30 am will receive their funds in the next business day by 3:00 pm.



نظام البحرين لمقاصة الشيكات

سعيًا لإرضاء الزبائن والعملاء والعمل على راحتهم، يعمل مصرف البحرين المركزي وبالتعاون مع شركة بنفت وكافة البنوك العاملة في البحرين على طرح نظام البحرين لمقاصة الشيكات، حيث تتعامل به جميع البنوك بالبحرين وذلك من أجل الإسراع في عملية مقاصة الشيكات وتسويتها إلكترونياً في يوم عمل واحد.

وبناء على ذلك يحق للزبون/ العميل تسوية الشيكات في الجلسة التالية

جلسة المقاصة العادية :

- تحصل الشيكات المودعة في هذه الجلسة مجاناً.
- في حال إيداع الشيكات قبل الساعة ١١:٣٠ صباحاً، سيكون تحصيل مبالغ الشيكات المودعة عند الساعة ٣:٠٠ مساءً من نفس اليوم.
- في حال إيداع الشيكات بعد الساعة ١١:٣٠ صباحاً، سيكون تحصيل الشيكات المودعة عند الساعة ٣:٠٠ مساءً من يوم العمل التالي.